



Bundesministerium
des Innern, für Bau
und Heimat

Symposium zur EU-Bauproduktenverordnung 30. Oktober 2019

Symposium on the
EU Construction Products Regulation
30th October 2019



Vorläufiges Programm

<i>09.30 Uhr</i>	<i>Ankunft und Registrierung der Teilnehmer</i>
10.15 Uhr	Begrüßung St'n Anne Katrin Bohle (Bundesministerium des Innern, für Bau und Heimat)
10.30 Uhr	Stand der Dinge hinsichtlich einer möglichen Revision der EU-Bauproduktenverordnung Dr. Manfred Kohler (Europäische Kommission)
11.00 Uhr	Bauwerkssicherheit unter der BauPVO – Aktuelle Streitpunkte vor den europäischen Gerichten RA Florian van Schewick (Redeker Sellner Dahs Rechtsanwälte PartG mbB)
11.25 Uhr	Europäische Harmonisierung und gegenseitige Anerken- nung – Bausteine für den Binnenmarkt in Europa Oscar Nieto (Construction Products Europe – CPE)
11.50 Uhr	Neuer Rechtsrahmen und harmonisierte Normen aus der Sicht des DIN – Chancen und Herausforderungen Sibylle Gabler (DIN e. V.)
12.15 Uhr	Diskussion
<i>12.30 Uhr</i>	<i>Mittagspause</i>
13.30 Uhr	Die Zwischenlösung für das Baugewerbe – Einstellung von Anforderungsdokumenten in eine Baudatenbank des Baustoffhandels Christine Buddenbohm (Zentralverband Deutsches Baugewerbe)
13.45 Uhr	Normungsaktivitäten im Rahmen der nachhaltigen Nutzung der natürlichen Ressourcen (BWR 7) Dr. Eva Schmincke (Deutsche Gesellschaft für Nachhaltiges Bauen e. V.)
14.10 Uhr	Die aktuell laufende Revision der EG-Trinkwasserrichtlinie Dr. Birgit Mendel (Bundesministerium für Gesundheit)
14.35 Uhr	Reformstau bei hEN für Bauprodukte – Ursachen und Auswege Hanno Werning (Technische Hochschule Rosenheim)
<i>15.00 Uhr</i>	<i>Kaffeepause</i>
15.30 Uhr	Podiumsdiskussion Thema: Kreislaufwirtschaft und Bauproduktenverordnung Moderator: Dietmar Menzer (Bundesministerium des Innern, für Bau und Heimat)
<i>16.30 Uhr</i>	<i>Ende</i>

Program Draft

09.30 am	<i>Arrival and registration of participants</i>
10.15 am	Welcome State Secretary Anne Katrin Bohle (Federal Ministry of the Interior, Building and Community)
10.30 am	State of affairs regarding a possible revision of the EU Construction Products Regulation Dr. Manfred Kohler (European Commission)
11.00 am	Building safety under the CPR – current issues in dispute before the european courts RA Florian van Schewick (Redeker Sellner Dahs – Law firm)
11.25 am	European harmonization and mutual recognition – building blocks for the internal market in Europe Oscar Nieto (Construction Products Europe Europe – CPE)
11.50 am	New legal framework and harmonized standards from the point of view of the German Institute for Standardization – opportunities and challenges Sibylle Gabler (German Institute for Standardization – DIN)
12.15 pm	Discussion
12.30 pm	<i>Lunch break</i>
01.30 pm	The interim solution for the construction industry - Setting of requirement documents in a building material database of the building material trade Christine Buddenbohm (German Central Association Construction Industry)
01.45 pm	Standardization activities connected to the sustainable use of natural resources (BWR 7) Dr. Eva Schmincke (German Sustainable Building Council)
02.10 pm	The revision process of the European Drinking Water Regulation Dr. Birgit Mendel (Federal Ministry of Health)
02.35 pm	Backlog of hEN relating to construction products – causes and solutions Hanno Werning (Rosenheim Technical University of Applied Sciences)
03.00 pm	<i>Coffee break</i>
03.30 pm	Panel discussion Topic: Circular Economy and Construction Products Regulation Host: Dietmar Menzer (Federal Ministry of the Interior, Building and Community)
04.30 pm	<i>End</i>

Symposium zur EU-Bauproduktenverordnung

Veranstaltungstermin

Mittwoch, 30. Oktober 2019
von 10.15 Uhr bis 16.30 Uhr

Veranstaltungsort

Presse- und Informationsamt der Bundesregierung
Presse- und Besucherzentrum
Reichstagufer 14
10117 Berlin

Verkehrsanbindung

S-Bahnlinien S1, S2, S3, S5, S7, S9, S25, S75
(Bahnhof Friedrichstraße)
U-Bahnlinie U6 (Bahnhof Friedrichstraße)
Bus 100, TXL (Haltestelle Unter den
Linden / Friedrichstraße)
Straßenbahnlinien 1, 12
(Haltestelle S + U Friedrichstraße)

Veranstalter

Bundesministerium des Innern,
für Bau und Heimat
Krausenstr. 17–18
10117 Berlin

Organisation

Für organisatorische Fragen steht Ihnen unser
Veranstaltungsbüro zur Verfügung:

Valentum Kommunikation GmbH
Bischof-von-Henle-Str. 2b
93051 Regensburg

T +49 941 591896 40
F +49 941 591896 11
E-Mail: anmeldung@bpvo-symposium.de

Symposium on the EU Construction Products Regulation

Date

Wednesday, 30th October 2019
10.15 am–4.30 pm

Location

Federal Press Office
Press and visitor Center
Reichstagufer 14
10117 Berlin

Public transport

Urban railway S1, S2, S3, S5, S7, S9, S25, S75
(Station “Friedrichstraße”)
Subway U6 (Station “Friedrichstraße”)
Bus 100, TXL (Station “Unter den
Linden” / “Friedrichstraße”)
Tramway 1, 12
(Station “Friedrichstraße”)

Operator

Federal Ministry of the Interior,
for Building and Community
Krausenstr. 17–18
10117 Berlin

Organisation

For organizational questions and registration via
e-mail you can contact the event agency

Valentum Kommunikation GmbH
Bischof-von-Henle-Str. 2b
93051 Regensburg

T +49 941 591896 40
F +49 941 591896 11
E-Mail: anmeldung@bpvo-symposium.de

Foto: Bundesamt für Kartographie und Geodäsie
Picture: Federal Agency for Cartography and Geodesy



Hinweis:

Mit einer Anmeldung erklären Sie sich mit der Speicherung und
Verarbeitung Ihrer Daten zu organisatorischen Zwecken im Rahmen
der Veranstaltung einverstanden.

Notice:

By registering you consent to the storage and processing of your
data for organisational purposes during the event.

Die Teilnehmerzahl für das Symposium ist begrenzt.

Die Anmeldungen werden nach dem Zeitpunkt des Eingangs in unserm
Veranstaltungsbüro berücksichtigt. Wir bitten darum, sich mit max. 2 Personen
je Institution anzumelden, um möglichst vielen verschiedenen Akteuren eine
Teilnahme am Symposium zu ermöglichen. Nach Prüfung erhalten Sie eine
personalisierte Teilnahmebestätigung. Bitte bringen Sie diese zur Registrierung
am Veranstaltungstag mit.

The number of participants for the Symposium is limited.

Registrations will be considered in the order in which they are received. In
order to ensure that representatives of as many different institutions as possible
participate in the Symposium we kindly ask that you to only register with a
maximum of 2 persons per institution. After the examination of your request
you will receive a personalized confirmation of participation. Please bring the
confirmation with you to register on the day of the event.